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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

P R O T O K Ó Ł   NR 2.2024 

 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 20 maja 2024 roku 

 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2023 rok. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Otworzył wspólne posiedzenie komisji, powitał wszystkich zgromadzonych.  

Zaznaczył, że komisje obradują w czternastoosobowym składzie.  

Nieobecna jest Pani Sylwia Szpruta-Brodziak. 

Lista obecności członków wspólnego posiedzenia komisji stanowi załącznik nr 1                              

do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2023 rok. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

Wniosków i uwag nie zgłoszono – komisje obradują według przedstawionego porządku obrad. 

Ad. 3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, kto chciałby zabrać głos w sprawie sprawozdania z wykonania Budżetu. 

Powiedział, że sprawozdanie zostało udostępnione w aplikacji eSesja.  

Mamy pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat wykonania budżetu.                    

Izba, która nad nami czuwa i sprawdza nasze wydatki stwierdziła, że wszystko zrealizowane 

zostało prawidłowo, więc nie powinniśmy mieć żadnych poważnych zastrzeżeń.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdził, że w dzisiejszym gronie jest kilka nowych osób, dlatego pozwoli sobie powtórzyć                      

kilka swoich refleksji. Zwrócił uwagę, że przy sprawozdaniu z wykonania budżetu mamy                   

do czynienia z sytuacją taką, że zwyczajowo w grudniu powstaje budżet, który następnie                         

w ciągu roku jest wielokrotnie zmieniany i dopasowywany do rzeczywistości. To nie jest 

sztywny dokument, którego realizację sprawdzamy po upływie dwunastu miesięcy.  
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Budżet 2023 r. zmieniany był 9 uchwałami Rady Miejskiej oraz wieloma Zarządzeniami 

Burmistrza Gminy.  

Dochody, które były planowane na poziomie 55.000.000 zł zostały wykonane w 90%,                              

a wydatki zostały wykonane w 82%. Pan Radny poprosił o informację w jakim punkcie 

pieniądze nie zostały wydane, bo dotyczy to głównie wydatków majątkowych. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że sytuacja ta jest wynikiem Polskiego Ładu. Program ten zakłada takie 

rozwiązania, że w miesiącu są dwa „okienka” umożliwiające dokonanie płatności, tj. 15 i 25 

dzień każdego miesiąca. W ramach Polskiego Ładu realizujemy zadania związane z budową 

kanalizacji sanitarnej w Popowie Wonieskim, Drzeczkowie i Ziemnicach. Są to zadania 

realizowane w trakcie osiemnastu miesięcy. Obejmują rok 2023 i 2024. Polski Ład dla realizacji 

zadań trwających ponad dwanaście miesięcy zakłada dwie płatności. Pierwszą po realizacji 

połowy inwestycji i drugą po jej zakończeniu. Ponieważ Wykonawca nie zrealizował w 2023 

roku połowy prac, fakturę wystawił później. Stąd taki poziom realizacji założeń budżetowych.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że w Samorządzie bardziej toczymy spory o to, na co wydawać pieniądze, albo                    

o to, ile coś ma kosztować, a nie o to, czy budżet jest wykonany, bo storna kosztowa w naszej 

Gminie jest tak zbudowana, że przy założeniu, że Państwo wywiąże się ze swoich deklaracji i 

przekaże nam należne pieniądze i ludzie zapłacą swoje zobowiązania podatkowe, nie ma 

zagrożenia jeżeli chodzi o poziom finansowania kosztów.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 

Dopytał, czy te niewydatkowane 5.000.000 zł w 2023 r. zostanie w tym roku spożytkowane.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że tak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak:  

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. W związku z tym, że chętnych                   

nie było Przewodniczący podziękował za merytoryczną część opisową części tabelarycznych 

sprawozdania z wykonania budżetu i poddał pod głosowanie zaopiniowanie sprawozdania. 

Zapytał członków komisji, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Osieczna za 2023 rok.  

W głosowaniu udział wzięło 14 członków komisji. 

Wyniki głosowania: za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2023 rok zostało jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowane. 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski: 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaprosił do dyskusji.  

Powiedział, że mieszkańcy Kąkolewa zgłaszają problem z ciśnieniem wody.  

Zapytał, czy można coś zdziałać w tym temacie w Zakładzie Usług Wodnych we Wschowie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że problem niskiego ciśnienia wody w tym okresie dotyka nas każdego roku.                                 

To nie jest nowy problem i dopóki nie zrealizujemy naszych inwestycji, które są już w trakcie, 

ciężko będzie poprawić tę sytuację. Oczywiście Gmina zwróci się do operatora o możliwe 

zwiększenie tego ciśnienia, ale chyba, że zna odpowiedź w tej kwestii, tj. podlewanie                                 

i nadmierne zużycie itp.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 
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Powiedział, że w Kąkolewie o godzinie 03.00 w nocy ciśnienie wynosiło 1 Bar, więc 

podlewanie chyba nie jest jedyną przyczyną. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że Gmina spróbuje uzyskać odpowiedź od operatora i przekażemy ją Panu 

Radnemu.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy kwestię ciśnienia wody powinna poprawić inwestycja budowy ujęcia we 

Frankowie i na Stanisławówce.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że inwestycja we Frankowie ma zostać zakończona i oddana do użytku do końca 

tego roku i w tym momencie będziemy mogli odłączyć się od stacji w Dąbczu. Ta sytuacja 

powinna ulec poprawie. Jeżeli chodzi o Stanisławówkę udało się porozumieć z Właścicielem 

terenu, w najbliższym czasie zostanie podpisany akt notarialny. Jest to inwestycja bardzo 

kosztowna, ale w przeciągu kilku lat będziemy mogli wspomóc zasilanie Osiecznej, głownie 

Stanisławówki. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że po ostatniej sesji czuje się rozczarowany, po tym jak „większość” potraktowała 

„mniejszość”. Mówił, że wiele razy słyszał o tym, że nowa kadencja to będzie nowy etap 

współpracy, a tymczasem nie dopuszczono do udziału w pracach Komisji Rewizyjnej                       

i Komisji Skarg, Petycji i Wniosków nikogo z poza ustalonego kręgu.  

Poprosił, aby to rozważyć i nie mówić, że nie pozwala na to Statut, który mówi                                              

o pięcioosobowym składzie, bo Statut jest uchwalany przez Radę i można go zmienić.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał o zgłoszony przez niego (w zeszłym roku) problem złego stanu dachu i elewacji 

budynku należącego do firmy Mróz w Świerczynie. Wtedy uzyskał odpowiedź, że Gmina 

wystąp i z wnioskiem do Właściciela i Nadzoru Budowlanego. Czy w tej sprawie                                       

coś się zadziało. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że Gmina wystąpiła z pismem do Nadzoru Budowlanego i Właściciela tej firmy, 

aby poprawić tę sytuację. Właściciel wykonywał tam jakieś prace, a z Nadzoru Budowlanego 

chyba nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że czeka na odpowiedź i ponownie zgłasza ten problem.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że pismo do Nadzoru Budowlanego zostanie ponowione.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Stwierdził, że nie zgadza się z Panem Radnym Romanem Lewickim odnośnie składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Nikt nikogo nie wyrzucał, odbyło się głosowanie i taki skład osobowy został przegłosowany.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że nie wyrzucono tylko nie dopuszczono do pracy w komisjach i zapewne 

wszyscy tutaj wiedzą o co chodzi.  

Poprosił o informacje na temat oświadczeń majątkowych i o kwestię uregulowania zasad 

korzystania z Letniska w Osiecznej (m.in. parking i wypożyczalnia sprzętu), czy zostały już 

podpisane umowy dotyczące zarządzania Letniskiem. Zapytał o przebudowę osieckiego rynku 

i budowę hali sportowej w Kąkolewie. Fakty są takie, że my budujemy halę za 8.500.000 zł,                

a takie samo zadanie inwestycyjne budować będzie Gmina Krzemieniewo w Belęcinie za 

6.000.000 zł. Czy ta różnica wynika z zastosowania różnego systemu ogrzewania.  
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Na zakończenie powiedział, że do tej pory razem z Panem Burmistrzem Glapiakiem był 

reprezentantem Gminy w Związku Międzygminnym Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich                

we Wschowie, zaproponował by wybrać innego reprezentanta.  

Uważa, że powinien być to ktoś z prezydium Rady.         

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że uchwała Rady z 2006 roku stanowi, że reprezentantami Gminy Osieczna                          

w Międzygminnym Związku Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich we Wschowie są:                 

Burmistrz i Przewodniczący Rady, nie ma tam wskazanych nazwisk.  

W kwestii: 

− organizacji Letniska – jeszcze za kadencji poprzedniego Burmistrza zostały zawarte 

umowy dotyczące wypożyczalni sprzętu wodnego, spraw porządkowych, prowadzenia 

parkingu i toalet. Umowy zawarto w wyniku negocjacji z jednym przedsiębiorcą. 

Informował, że zmieniono formułę kart wjazdowych na teren Letniska. Dotychczas 

były one wydawane na numery rejestracyjne, a w tej chwili wydawane są na domek 

okaziciela. Spróbujemy wymusić na letnikach, by karty były umieszczane za szybą 

samochodu, aby była możliwość zweryfikowania liczby aut znajdujących się na terenie 

Letniska. Być może w przyszłości zastanowimy się nad bramkami wjazdowymi, takie 

rozwiązania są coraz tańsze, 

− przebudowy Rynku – trwają rozmowy z Konserwatorem Zabytków jak poznamy 

szczegóły przekażemy je Państwu Radnym,  

− budowy hali sportowej w Kąkolewie – nasza hala będzie ogrzewana i termicznie 

izolowana. Burmistrz zaznaczył, że nie wie dokładnie, jak to będzie w Gminie 

Krzemieniewo, ale na pewno te systemy wpłynęły na wzrost kosztów. Nasza hala 

będzie spełniać nieco inną role niż kryte boisko, założenie jest takie, aby ten obiekt był 

tani w eksploatacji. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że z zainteresowaniem przygląda się tej inwestycji, bo kiedyś wyraźnie mówiliśmy, 

że jeśli ten projekt się powiedzie podobny obiekt powstanie również w Osiecznej.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 

Dopytał, czy będą tam trybuny.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że projekt zakłada wewnątrz hali 100m pomieszczenie socjalne i na tym 

pomieszczeniu będzie trochę trybun. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 

Powiedział, że jest to bardzo fajny pomysł - tylko czy mamy na to jakiś pomysł/plan,                        

bo słuchając naszych mieszkańców wielu uważa, że wybudowane CKiB to pomnik, a nie 

miejsce, które używamy i chciałby, aby na tę hale spróbować poszukać jakiś pomysłów,                           

np. by mogły się tam odbywać jakieś większe imprezy.  

Zapytał, czy Gmina ma program dofinansowania do zbiorników zbierających wodę deszczową.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, taki program z tego co pamięta realizowany jest przez WFOŚ, możemy                           

to sprawdzić. Nasz Samorząd takiego programu nie ma - temat jest otwarty.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Łukasz Sowiński: 

Zapytał, czy Samorząd może przeprowadzić akcję edukacyjną w zakresie oszczędzania wody   

i pokazać ten problem.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że jest to temat, który będzie powracać, ponieważ wody jest coraz mniej.                    

Nie widzi problemu zorganizowania takiej akcji np. w szkołach - czekamy na pomysły                             

i na pewno będziemy przyklaskiwać.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Powiedział, że Komisja Rewizyjna mogłaby się zając kwestią wydatkowania środków na hale 

sportową w Kąkolewie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Informował, że oświadczenia majątkowe trzeba złożyć do 6 czerwca, wg stanu na dzień 

składania oświadczenia.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Dopowiedział, że jest to oświadczenie, w którym pozujemy czym dysponujemy zaczynając 

pełnić funkcje publiczne. Ile zarobiliśmy od początku roku, od 1 stycznia 2024 r.    

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Pan Sebastian Łagoda: 

Zgłosił, że czujniki pomiaru prędkości w Kąkolewie i Grodzisku nie działają prawidłowo.   

Zwrócił uwagę na zalegający piasek na ścieżce rowerowej przy wjeździe do Osiecznej na ulicy 

Gostyńskiej oraz poprosił o nasadzenie drzew wzdłuż ścieżki rowerowej z Osiecznej do 

Świerczyny. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że awaria czujnika do pomiaru prędkości zostanie zgłoszona do firmy Rawznak 

i usuniemy ten problem. Jeżeli chodzi o zalegający piasek, jest już to posprzątane, wystąpiliśmy 

do zarządcy drogi, do Zarządu Dróg Powiatowych, otrzymaliśmy informację, że ZDP zwrócił 

się do właścicieli drogi, z której ten piasek spływa, aby ten problem docelowo rozwiązano.  

Przekażemy do ZDP prośbę dodatkowego nasadzenia drzew w pasie drogowym na odcinku 

Osieczna-Świerczyna-Grodzisko. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, kto zostanie Zastępcą Burmistrza i Sekretarzem Gminy.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że na chwilę obecną nie planuje zatrudnienia osoby na stanowisko Zastępcy 

Burmistrza. W ramach awansu zawodowego wewnętrznego na stanowisko Sekretarza 

zatrudniony został Pan Michał Juskowiak, który posiada odpowiednie kwalifikacje.  

Pan Michał ma również wpisaną niewielką część stanowiska Zastępcy Burmistrza, aby uniknąć 

wizyty komisarza w sytuacji dłuższego chorobowego burmistrza.  

Ad. 5. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył wspólne posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

      Protokołowała            Przewodniczący 

                                                                  Komisji Budżetu, Gospodarki,     

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 
 


